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EDITORIAL                                                                   redakce Kolíčku 

V minulém čísle jsem na úvod psal o 

letošním táboře. O svém očekávání a 

tom, co nás čeká. Tábor je pryč a s 

tím přichází skoro dvouměsíční pauza 

v činnosti našeho oddílu. Je to ale jen 

pauza v dětském programu nikoli 

pauza ve skautingu jako takovém. Co 

se vlastně v této "pauze" děje? 

Děti si užívají své zasloužené prázdniny a nemyslí na školu. Většina vedoucích 

si počíná podobně jako děti. Já s Klárou se chystám na skautský vzdělávací 

kurz Gemini jako instruktor. Dále jako oddíl pracujeme na přípravě metodické 

příručky pro naše stezky, zhodnocujeme tábor a plánujeme naši činnost pro 

příští rok. Vykládáme materiál z tábora. A všichni doufáme, že nám učitelé na 

příští školní rok, nebo semestry nevymyslí rozvrh do doby schůzek :-).  

V neposlední řadě se samozřejmě tvoří táborový Kolíček, ve kterém narazíte 

na nové rubriky jako je třeba bazar skautského vybavení, nebo tipy a triky na 

nákup vybavení  pro děti. Můžete se těšit na několik článků z táborové dílny 

přímo od dětí a recepty na elfský chléb a pravou jesenickou šťávu. 

 

Pro zbytek prázdnin vám 

přeji skautskou dobrou noc, 

sladké sny a v září nashle. 

 

 

 

                                  Mamut 
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Jak začíná tábor                                                                  autor neznámý 

Koho by tato otázka zajímala, tak tady něco je. Dojedeme na tábor a většinou 

se zachováme podle počasí. Když je hezky a není moc velké horko, opalujeme 

se (alespoň se o to snažíme) někde uprostřed louky a při velkém horku 

relaxujeme spíš ve stínu, ale jsou také výjimky. Aby tu nebyla řeč jen o tom 

příjemném, tak při dešti kurážlivci moknou a ti, kdo nemají déšť zrovna 

v oblibě, se snaží namáčknout do jednoho malého přístřešku, kam se 

přednostně schovávají bágly. 

To vše nám trvá asi dvě hodiny, než přijde to víc vyčerpávající. Přijede 

rozbořený tábor na valníku. Někdy se modlím, ať je postaveno, už když 

přijedeme, ale to by bylo pro děti až moc jednoduchý, tak to holt je. Největší 

práce je vytáhnout věci z valníku, protože jsou to hromady jak Sněžka. 

Postavit stany už zas taková fuška není (ale jak pro koho :-) ). Trvá to asi tak 

dlouho, že se všichni ubytují až kolem osmé večer. Asi dva dny trvá, než se 

postaví kuchyň a kamna, tee-pee, vykopou se latry, atd. Proto jsou tyto dny o 

něco klidnější, než ty, kdy už je vše postaveno a vedoucí mají víc času nás 

nějak honit po lesích (hlavně si to neberte osobně vedoucí). 

Okénko od vedoucího pro ujasnění 

latrýny  den po příjezdu 

kuchyně 3.-4. den i s kamny 

tee-pee tento rok po týdnu 

umývárka  den po příjezdu 

hangár den příjezdu 

věž + zevlplatz tento rok po 

týdnu 
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Jesenický buřt II.                                                                                    Mamut 

Minulý rok náš tábor zažil první ročník dnes již vyhlášené umělecké soutěže 

Jesenického buřta "aneb nacpi se uměním". Tento rok se Buřt konal pro velký 

úspěch znovu.  Samotný loňský extrabuřt Matyáš nám řekl, že se na druhý 

ročník moc těší, ale bojí se o svoji pozici extrabuřta. Doslova řekl "nééééé". 

Letošní ročník probíhal ve třech kategoriích, a to módní přehlídka, free-style a 

rapový souboj. Celým ročníkem nás provedla Klára. Dále zde byla vážená 

porota, která komentovala jednotlivé výstupy, ale o letošních extrabuřtech 

rozhodli diváci. 

V první kategorii jsme mohli vidět vtipný rozdíl mezi čistým a špinavým 

táborovým dítětem. Druhým a také posledním vystoupením v této kategorii 

byla přehlídka letních topů v podání Anežky a Koaly. 

Druhá kategorie měla šest účastníků. První Krátura se svým "Fakt nevím co tu 

mám dělat" a následnou přehlídkou falešných prdů. 

 Druhý v řadě přišel Koala se svým "panákem opakovákem". Jednalo se o 

důvtipný monolog s neviditelnou existencí. 

 Následovala "Zelená karkulka". Úžasné ztvárnění parodie na známou 

Červenou karkulku. Představení provázely velké ohlasy a bouřlivý smích na 

celé Jeseníky. Role si rozdělili Šimon D., Žofka, Mates a Kačka. 

Čtvrté představení sklidilo neméně potlesku a pobavených tváří. Adam 

Smetana nám ukázal stand-up komika, který nenechal nit suchou na žádném 

z táborových vedoucích i některých účastnících. 

Předposlední představení bylo neseno v duchu "Gangnam style". Matěj a 

Kryštof Ž. předvedli "Skautský styl" na hudbu původní skladby.  

O zakončení kategorie free-style se postarala reklama Adiny a Emy. 

Rapového klání se účastnilo mnoho velkých i malých borců, ale závěrečný 

souboj svedl M.C. Koala s M.C. Tomášem.  V tomto souboji M.C. Koala 
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zlikvidoval, podrobil si a úplně zničil M.C. Tomáše, který odcházel z jeviště se 

svěšenou hlavou ani ne po půl minutě! 

Nakonec diváci rozhodli, že ceny za letošní extrabuřty dostanou v těchto 

kategoriích: 

módní přehlídka- Koala a Anežka 

free-style- 1. místo "Zelená karkulka", 2. místo Adam jako "stand-up komik", 

3. Koalův "Panák opakovák" 

v rapovém klání zvítězil M.C. Koala. 

Na závěr letošního ročníku je nutné říci, že největším letošním extrabuřtem je 

jistě Koala a my mu všichni blahopřejeme a těšíme se na příští roční. Již třetí!  

Matyášův rozhovor                                                                               Mates 

Dnes uděláme speciální rozhovor s Tonym. :-) 

M: Kolik vám je teď let? 

T: Patnáct a čtvrt roku. 

M: Máte rád vajíčka? 

T: Jo. 

M: Máte radši žloutky, nebo bílky? 

T: Žloutky. Bílky jsou bez chuti. 

M: Jaký druh slepic je podle vás nejlepší? 

T: Ten byl z levý kapsy. (znamená fakt trapný) 

M: Jakou drůbež máte nejradši? 

T: Vepřovou. 

M: Jakou část kuřete máte nejradši? 

T: Prsa. (úsměv) 
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Konrádův koutek                                                                                   Konrád 

Předem, než začnete tento článek číst, chtěl bych vám 

poděkovat za to, že jste si našli čas si někam sednout a 

přečíst si náš oddílový časopis Kolíček. 

Oceány. Chtěl bych mluvit o situaci lidí a země. Třeba 

oceány. Oceány jsou jedním z největších ekologických 

problémů. Mnoho druhům ryb hrozí vyhubení například: velryby. Proto by se 

rybaření mělo změnit z "masivního" na "střední" asi o 30%. Proto vás všechny 

rybáře upozorňuji na to, co tropíte přírodě. 

Ohrožené druhy. Počet ohrožených druhů suchozemských tvorů stále stoupá, 

nemizí jen ryby. Mluvíme tu třeba o tropických zvířatech, tygrech a gorilách. 

Také nesmíme zapomenout na lední medvědy. Proto je nutné dávat pozor na 

pytláky a na další nelegální lovce zvířat. 

Recyklace odpadu. Také jeden z největších ekologických problémů. Spousta 

lidí se nikdy nenaučila recyklovat odpad. Možná si někdy říkáte k čemu je 

recyklovat odpad? Odpověď je prostá. Odpad, který se recykluje, je použit k 

další výrobě například: PET lahve, časopisy, skleněné lahve. Nebo druhý 

způsob je třeba, že z 25 PET lahví velikosti 2litry se vyrobí jedna fleece bunda. 

Lidé a průmysl. Elektřina je jedna z nejdůležitějších pro 21. století. Podle 

mého jsou nejlepší elektrárny větrné a vodní, protože jsou to elektrárny na 

bázi obnovitelných zdrojů. Dále vůbec neznečišťují životní prostředí. Také 

dřevařský průmysl by se měl snížit a mělo by se vysazovat více lesů, aby se 

rozšiřovaly. 

Děkuji, že jste si našli čas a pamatujte, že i vy 

můžete pomoci zachovat naši zemi takovou, jaká 

je, pro další generace.  
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Dobrodružství k Osamělé hoře                                               Bilbo Pytlík 

Seděl jsem jednoho večera na začátku července ve svojí noře a chystal se jít 

spát, když někdo zabouchal na dveře. Kdo to může být? Každý řádný hobit už 

leží ve svojí posteli. Otevřel jsem dveře. Jaké překvapení! Na prahu stála 

slavná čarodějnice Gandalfa a trpaslík. Pozval jsem je dovnitř (s neskrývaným 

zívnutím), Gandalfa mi představila trpaslíka, Thorina Pavézu. Když jsem se 

ptal, co pohledávají v Kraji tak pozdě, odpověděli mi, že Thorin se s družinou 

trpaslíků chystá na výpravu pro poklad v Osamělé hoře, kterou hlídá drak 

Šmak. Do Kraje ho přivedla právě Gandalfa, shání totiž ještě skupinu 

dobrodružných hobitů. Hobit toužící po dobrodružství? Větší nesmysl jsem 

dlouho neslyšel! 

Druhý den jich ale sehnal tolik, že jim musel s Gandalfou připravit těžkou 

zkoušku, jestli jsou schopní účastnit se výpravy. Přidali se i jeho trpaslíci a 

(hlavně u těch hobitů) překvapivě jí všichni prošli. A tak jsme se vydali na 

výpravu. 

Po cestě jsme zažili tolik dobrodružství, jako nezažila většina hobitích rodů za 

celá staletí! Navštívili jsme Roklinku, kde nás pohostili elfové, bojovali jsme se 

skřety, přešli Mlžné hory, Medbaba nám půjčila poníky na cestu přes Temný 

hvozd, trpaslíky Matyáše, Adama a Šimona (? Je to tak?) jsme zachránili ze 

spárů zákeřných pavouků a stalo se nám toho ještě mnohem víc. 

Nakonec jsme došli k Osamělé hoře. Odvážní hobiti přelstili Šmaka a sebrali 

mu poklad, zatímco trpaslíci 

zvítězili nad rozlícenými skřety 

v boji. Lidé ve městě pod horou 

připravili hostinu, řízky z dračí 

kýty! Poklad jsme si rozdělili, ale 

to nejcennější jsem si stejně 

neodvezl v batohu na zádech, ale 

v srdci. 
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Báseň                                                                             Konrád                         Kon 

Skaut je pravý kamarád, 

toho má skoro každý rád, 

přírodu nám zachová, 

poučí nás, jak se nechová, 

skaut je prostě prima, 

může jím být i žena 

Jesenická šťáva                                                                         autor neznámý 

Šťáva z lesních jahod 

1,5 litru vody od svaté Anny 

cca 75 lesních jahod 

tři kostky cukru 

Postup: Dejte do mixéru a pusťte na nejvyšší stupeň. Pak pijte!  

Recept na lembas                                                                                    Elfové 

 

 

 

 

 

ingredience: 
1ks  vajíčka 
300 ml  rostlinného tuku 
140 g  moučkového cukru 
400 g  hladké mouky 
2 lžičky mleté skořice 

postup: 
- smíchat do těsta 
- půl hodiny odležet v chladné jeskyni (nemáte-li, 
postačí lednička) 
- vyválet na 3 mm 
- vykrájet na plech a péct 
 

Elfský cestovní chléb, který dodává sílu, 
vytrvalost a energii. Obzvlášť se hodí pro 
přechod Mlžných hor a podobné aktivity. 
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Slendermanská                                                                Neznámí novinář 

Dobrý den, 

už dlouho pozoruji tuto šestičlennou skupinu, dozvěděl jsem se i jejich jména, 

tady jsou. Vedoucí skupiny: Klára Křesťanová. Členové: Konrád Karlík, Václav 

Káninský, Adam Smetana, Kryštof Kloubek a Šimon Dobrev. Takže, jak už jsem 

řekl, tato šestičlenná skupina se vydala na putovní tábor. Cestou je však 

potkala velmi podivná věc. Našli na zemi dopis od jiného novináře, dopis však 

nebyl dokončen. Pak skupina pokračovala dál a dál. Když padla noc, skupinka 

si našla menší skalku, ve které přespala, stala se však divná věc, že objevili na 

zemi papírek na němž byla nakreslena vyzáblá postava, dlouhá asi tak dva 

metry a půl, měla sako a měla bílý obličej. Byl to SLENDERMAN! 

Druhý den nato se skupinka vydala dále a našla hned další papírek se 

Slendermanem! Skupina tedy našla už dva papírky a podle dopisu od jiného 

novináře jich má být osm. Šli dál a dál, chvíli se zastavili a zase šli. Objevili 

třešeň a ihned ji vydrancovali. Překonali mnoho a mnoho překážek, které 

nejsou podstatné. Pak si zašli do hospody na kofolu a někdo na zmrzlinu. Pak 

se stala nečekaná věc, našli znovu další PAPÍREK! Zbývalo tedy už jenom pět 

papírků. 

Zbytek dne byl vcelku nudný, ale až na večer. Skupina se utábořila pod 

širákem, protože se ji nechtělo spát ve vlhké jeskyni (to jsou mi ale 

hrdinové!). Jenže co se nestalo, náhle se objevil SLENDERMAN!!! A všude 
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kolem něj byly papírky, ale naši odvážní hrdinové se mu postavili a porazili 

ho! 

A žili šťastně až do 

SMRTI! 

 

Ha Ha Ha! 

"Bazar"                                                                                                              :-) 

Jedním z dalších nápadů, který se nám urodil v hlavách, je jakýsi bazar 

skautských věcí v okruhu našeho oddílu a doporučení ohledně skvělých 

nabídek k nákupu věcí týkajících se naší činnosti v našem okolí. (nechceš to 

prosím nějak přeformulovat, ať tam není naší a našem takhle u sebe?) 

Něco takového vyžaduje zapojení hlavně vás rodičů a nás vedoucích.  

Viděli jste někde v obchodě batoh vhodný pro děti na věci na výpravu za 

skvělou cenu? Napište nám o tom (na email dan.svitavsky@seznam.cz) a my 

to rozšíříme mezi ostatní rodiče formou mailu.  

Máte doma malý batůžek, nebo třeba kroj, který už je vašemu dítěti malý, ale 

mohlo by ho unosit nějaké mladší dítě v oddílu? Nebo jste někde záhadným 

způsobem získali dvacet hliníkových ešusů a nevíte, co s nimi? Napište a my 

to otiskneme do Kolíčku a je možné, že tím někomu ušetříte pracné shánění. 

My vedoucí se budeme dívat kolem sebe a budeme se snažit vám 

doporučovat, co kde kupovat a co je na naše akce vhodné. 
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Bazar 

Co: Starší hliníkové ešusy. Stačí pořádně umýt a pak se dají používat na tábor, 

nebo na výpravy.  

Kontakt: dan.svitavsky@seznam.cz napište a 

já vám ho dodám do klubovny a tam vám ho 

předám osobně během schůzky, nebo se o to 

postará jiný vedoucí. 

Cena: Za odnos z klubovny :-) 

 

Co: Čtyři plecháčky v dobrém stavu.  

Kontakt: dan.svitavsky@seznam.cz napište a já vám ho dodám do klubovny 

a tam vám ho předám osobně během schůzky, nebo se o to postará jiný 

vedoucí. 

Cena: Za odnos z klubovny :-) 

Nové 

To samé jde najít i v outdoor obchodech, nebo ve 

velkých řetězcích. Fotky níže jsou pořízené v 

prodejně 

Globus.  
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Kolíčková recenze                                                              Mamut a Terka 

Během tábora jsem se rozhodl, že by bylo fajn, kdyby se v Kolíčku sem tam 

objevil nějaký článek o tábornickém vybavení a vhodných věcech na výpravy. 

A které číslo by bylo vhodnější pro začátek takového seriálu než to táborové?  

Vhodná podložka na spaní Karimatka, alumatka, nebo "nafukovací 

karimatka"? Zde vám předložím tyto tři možnosti s jejich výhodami a 

nevýhodami. 

Karimatka pěnová.  Její největší výhodou je cena a dostupnost. Seženete ji v 

celé škále barev ve všech řetězcích jako je Tesco, 

Globus, Kaufland, atd., nebo také ve specializovaných 

prodejnách jako je Hudy sport, nebo Rock Point. Její 

cena se pohybuje od 60 Kč za ty nejjednodušší po 

stokoruny za profesionálnější. Karimatky mají různou 

tloušťku i design. A mohou mít na sobě i potisk 

obrázku. Karimatka je lehká a poměrně snadno se dá sbalit a připnout na 

batoh za libovolný popruh. 

Alumatka.  Zde je největší výhodou velikost. Alumatka se dá zabalit do 

velikosti role toaletního papíru. Cena je také 

příznivá a to podobně jako u pěnové karimatky (viz 

výše). Skvěle izoluje od země, tudíž zde nehrozí 

žádné prochladnutí. Velkou nevýhodou je to, že 

nevytváří měkkou podložku na spaní, tudíž je 

ideální ji kombinovat s pěnovou karimatkou. Nedoporučujeme používat 

pouze alumatku. 

Nafukovací karimatka. Dnes již skoro všechny karimatky tohoto typu jsou 

"samonafukovací", což znamená, že se při otevření ventilku samy nafouknou 

a pak již stačí je jen lehce dofouknout. Z vlastní zkušenosti jsou mnohem 
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pohodlnější než obyčejné a také skvěle izolují od 

země. Jejich nevýhodou je cena, která se 

pohybuje od +-500 Kč do mnoha tisíc. Ovšem 

nevýhod je zde hned několik. Právě zmíněná 

cena, propíchnutí o hřebík, nebo třeba kámen, 

prasknutí ve švu. Balení pro malé děti také není 

snadné a jsou těžší než obyčejná karimatka.  

 

Pěnová karimatka: +cena, +váha, +dostupnost 

Alumatka: +cena, +váha, +dostupnost, -není pohodlná, -nevhodná bez 

karimatky 

Nafukovací karimatka: -cena, -váha, -poškození, -balení, +pohodlí 

Výsledné zhodnocení: Pro menší děti rozhodně doporučujeme pěnovou 

karimatku, kterou není problém koupit i velice levně v řetězcích jako je Tesco. 

Její životnost většinou odpovídá ceně (nejlevnější rok až dva) a intenzitě 

používání.  

Svítilna 

Svítilna je naprosto zásadní a nepostradatelnou výbavou pro každé vlče, 

světlušku, skauta, skautku i vedoucí. Jedná se o elektroniku, tak je na místě 

vybrat nějakou vhodnou. Neporadím vám, kolik by měla taková svítilna stát, 

protože to je jen a jen na vašem uvážení, kolik jste do něčeho takového 

ochotni investovat. Zmíním zde ale pár rad, které se mi v posledních letech 

osvědčily. 

Svítilnu vždy čelovku. Kupovat svítilny do ruky je zbytečné. Čelovky jsou 

pohodlnější a praktičtější. Dále nedoporučuji čelovku se zdrojem energie 

jinde než v těle svítilny. Zdroj elektřiny na tužkové baterie (většinou 3*malá 
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<-- svítilna se zdrojem 

elektřiny jinde než v těle 

 

tužková (AAA)), ne nic speciálního, nebo na jiné články. Doporučil bych 

baterky, které používají LED technologii. A nakonec, co je důležité: aby se 

svítilnám daly baterky vyměnit bez toho, aby se musela celá svítilna 

rozmontovat (šroubováky a podobné vybavení většinou po ruce nikdo nemá). 

Ilustrace: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Výsledné shrnutí: Rozhodně nekupovat nic "pro děti", protože to jsou 

většinou hrozné krámy za neúměrně mnoho peněz. Dobrá čelovka se dá 

sehnat od 100 - 150kč. Nedoporučoval bych do nich moc investovat, protože i 

ty dražší se rozbíjejí a je tu riziko ztráty. 

 

 

ne --> 

ne --> 

<--dobrá svítilna 
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Nejbližší plány střediska pro rodiče a zvídavé děti                       Zbýňa 

Na úvod jedna změna týkající se plateb registrace. Od letošního roku budeme 

přesouvat platbu registračních poplatků na dřívější datum, jak již bylo 

uvedeno v dopisu k registraci 2013. Nově tak po rodičích budeme každoroční 

registrační poplatek chtít zaplatit do konce října. Důvodem je sladění plateb 

registrace s platbami za ostatní kroužky, a především každoroční problémy s 

včasným uhrazením všech plateb. Často se totiž začátkem února stávalo, že 

jsme platili odvod na vyšší organizační jednotky za někoho, u koho jsme byli 

rodiči ujištěni, že určitě ještě zaplatí, ale platba nikdy nepřišla. Nechceme tyto 

platby s rodiči nijak smluvně ošetřovat a následně třeba i vymáhat, proto 

přichází nový říjnový termín plateb. Kdo i přes opakované upomínky nezaplatí 

do konce ledna, nebude registrován a bude mu ukončeno členství. Moc 

prosím rodiče, aby při platbách byli svědomití a nenutili nás k zbytečným 

upomínkám. Jsme všichni 

dobrovolníci a místo upomínání 

plateb registrace radši více času 

věnujeme dětem. 

Co se týká celostřediskových akcí, v 

neděli 22. září od 13:00 pořádá 

středisko pod patronací MČ Praha 

13 zábavné odpoledne pro děti v 

Centrálním parku u stanice metra 

Lužiny. Akce je určená pro širokou 

veřejnost i naše vlastní členy a jejich 

rodiče. Tímto vás na akci srdečně 

zveme. 

8. - 10. listopadu pak vyráží celé 

středisko na společné setkání 

(jamboree) do Chraštic nedaleko 
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Příbrami. Protože je nás už opravdu hodně, budeme mít k dispozici celou 

nově opravenou budovu tamější ZŠ i školky. Děti budou mít možnost poznat 

se při společných programech s členy jiných oddílů i vedením střediska. 

Doufáme, že pozvánku přijme i náš skautský pěvecký sbor. 

V oblasti zázemí pro činnost oddílů plánuje středisko do konce roku rozšířit 

prostory klubovny Zoubkova o pronájem sousedního nebytového prostoru. 

Rozšíření, případně nové prostory, jsou plánovány i pro klubovny na Praze 13, 

zde je však situace komplikovanější a finální řešení se teprve připravuje. 

Téměř jistě ale budeme na Praze 13 do konce roku pronajímat větší skladové 

prostory, ty současné už jsou na samé hranici svých kapacitních možností. 

Ještě letos také středisko podnikne další kroky v plánovaném nákupu 

vlastního tábořiště. Během léta jsme navštívili přes 50 vytipovaných lokalit po 

celé ČR, z toho cca 10 zcela, nebo do velké míry vyhovuje našim požadavkům. 

Teď nás čekají jednání s majiteli pozemků a příští rok snad již zkušební tábory 

na některých z těchto 10 míst. Nejdříve tak k nákupu tábořiště dojde v druhé 

polovině příštího roku. 

Výše zmíněné investiční záměry budou vyžadovat mimo jiné i značné 

množství finančních prostředků. Středisko sice za posledních 10 let stihlo 

vytvořit asi 1 mil. Kč finančních rezerv právě pro tyto případy, nicméně 

budeme se snažit ještě dále navýšit naše příjmy. A to sice o dobrovolné 

příspěvky na naši činnost přes platební portály darujspravne.cz a 

modryzivot.cz, na kterých připravujeme naše zaregistrování. 

A na závěr nejzásadnější z plánovaných aktivit, střediskový sněm, který bude 

na přelomu října a listopadu volit nové vedení střediska na příští 3 roky.   
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Výzkum trollů v jejich přirozeném teritoriu a jejich následná 

expanze do okolních lokací           Prof.,Ing., at Bc. Ivo Kos, CSc.,Drsc 

Dne 11. 12. 2012 jsem byl pozván spřízněnou univerzitou ve Voldě, v Norsku, 

k pomoci na výzkumech týkajících se trollů.  Trollů? Napsal jsem jim, že na 

pohádky už dávno nevěřím. V odpovědi, kde bylo podrobně zpracováno 

chování trollů a jejich distancování se od lidských obydlí, přišlo i pár fotografií 

znázorňujících přírodní katastrofy.  

Při bližším prozkoumání jsem si všiml malinkých odlišností. Stromy měly kůru 

sloupanou v určitých pruzích, v zemi byly obrovité krátery, z výšky 

připomínající stopy. Říkal, jsem si, že je to podezřelé. 

O půl roku později, přesněji 14. 4. 2013, už jsem seděl v letadle směr Norsko. 

V tuto dobu jsem už byl přesvědčen  o tom, že v Norsku se dějí divné věci, ale 

že jde o trolly, se mi zdálo nepravděpodobné.  V Norsku mě vřele uvítali, 

dostal jsem jejich dosavadní soupisy z výzkumu a začetl se. 

Nevěřil jsem vlastním očím, myslel jsem si, že se moji kolegové zbláznili. 

Podrobný popis trollů, existují kluci i holky. Všichni nesmí na světlo, protože 

potom umřou. Někteří zkamení, jiní vybuchnou. Co mě však nejvíce 

překvapilo, bylo elektrické vedení, které bylo do kolečka. Ohradník pro trolly. 

Tomu jsem nevěřil a 

chtěl jsem se tam jet 

podívat. Norští kolegové 

mi oznámili, že přesně 

tam zítra jedeme.  

Jeli jsme po Trollstigen - 

Trolí cestě, byla to samá 

zatáčka a stoupali jsme 

výš a výš. Z ničeho nic mě 

kolega upozornil, ať se 
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pořádně podívám na protější skálu. Byla vysoká granitová s křemennými 

žílami. V jenom místě bylo žil nějak méně, při bližším ohledání jsem zjistil, že 

vidím hlavu i ruce nějaké bytosti. Pěkná hříčka přírody. Prý je to mrtvý troll. 

Pokračovali jsme po cestě dál, všude kolem už bylo jen bílo, sníh, sníh a zase 

sníh. Krajina kolem začala být jednotvárně bílá. Naráz se sníh před námi 

zvedl, dal se do pohybu a začal utíkat! Běžící sníh, co to je? Norové byli stejně 

zmatení jako já. Jeli jsme za pohybujícím se sněhem. Naše zkoumání se 

přeneslo na toto zvláštní individuum.  

Každý den jsme vyjížděli po Trollstigen nahoru, abychom to spatřili, vždy tam 

tohle stvoření bylo. Viděli jsme nohy, ruce a dokonce i hlavu. Vypadalo to 

jako troll. Ale ve dne? Zjistili jsme, že se jedná o zvláštní druh trolla, který se 

adaptoval na polární den. Nikdo neví, co udělá a jak se zachová. Vlastně ani 

pořádně nevíme, jestli je to troll. Určitě je to něco, co je mu podobného, ale 

co to je? Potřebujeme zkoumat dále a pečlivěji.  

Výzkumy se dělají v terénu, je tu zima a fouká silný vítr. Moje stařecké tělo 

tyhle severské podmínky nezvládá a se silným zápalem plic odlétám zpět do 

Česka. V nemocnici se dovídám, že do takhle extrémní zimy již nemůžu a 

moje bádání po 

trollech je 

ukončeno. 

 

 

 

 

aaaaaaaaaaaa
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Kolíčkové informace                                                                                          . 

 

Všechna čísla časopisu 

najdete na střediskových 

stránkách 

www.hiawatha.cz 

na úvodní straně, nebo v 

záložce 156. oddílu.  

kontakt na redakci: 

casopis.kolicek@seznam.cz 

 

i ty můžeš psát do Kolíčku 

Byl/a jsi na nějakém zajímavém místě? 

Prožil/a jsi něco zajímavého? 

Máš něco, co by jsi chtěl/a sdělit 

čtenářům? 

Napiš nám na náš email 

casopis.kolicek@seznam.cz 

 


